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                                                            Protokół nr 4/24 

z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 16 września 2024 r. 

 

Ad 1. 

Otwarcia posiedzenia stwierdzenia prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych, 

kierowników, dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska. 

Obrady rozpoczęto 16 września 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:54 tego samego 

dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków 

komisji. Obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie 

kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis na liście obecności (lista stanowi załącznik do 

nin. protokołu). Przewodnicząca poinformowała, że obrady komisji są prawomocne. Obrady 

odbyły się w sali konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-

Koźlu.  

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

 

Obecni: 

1. Marzanna Gądek-Radwanowska 

2. Elżbieta Kozakiewicz 

3. Anna Kras 

4. Małgorzata Lipczyńska 

5. Halina Mińczuk 

6. Ewa Odulińska 

7. Marek Piasecki 

8. Marcin Wołyniec 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

2. Anna Będkowska, prezes Polskiego Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów Zarząd 

Rejonowy w Kędzierzynie- Koźlu,  

3. Emilia Szychniewicz, prezes Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku oddział 

Kędzierzyn 

4. Jarosław Kończyło, dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej w 

Kędzierzynie-Koźlu,  

5. Klaudiusz , radca prawny w Kędzierzynie Koźlu; 

6. Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu; 

7. Tomasz Radłowski, Zastępca Prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych w 

Kędzierzynie Koźlu.  

 

 

 

 

 



projekt 
 

2 
 

 

proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu nr 3/24 z dnia 19 sierpnia 2024 r.  

4. Spotkanie z przedstawicielami środowisk senioralnych, dyskusja na temat potrzeb  

i oczekiwań tego środowiska.  

5. Sprawy bieżące. 

6. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu nr 3/24 z dnia 19 sierpnia 2024 r. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu zostały przesłany 

na portalu eSesja oraz na BIP. Nikt nie zgłosił uwag. Zapytała, czy ktoś wnosi uwagi do ww. 

projektu protokołu, wobec braku uwag zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół nr 3/24. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 3/24 z dnia 19 sierpnia 2024 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

 

Ad 4. 

Spotkanie z przedstawicielami środowisk senioralnych, dyskusja na temat potrzeb  

i oczekiwań tego środowiska. 

  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że na komisji miał być obecny 

Starosta Powiatu Artur Maruszczak lecz ze względu na sprawy związane z powodzią ma 

zaplanowane spotkania. Przewodniczący Komisji Zdrowia Starostwa Powiatowego  rozpoczął 

urlop, ale jest otwarty na współpracę, na ewentualne pytania odpowie na piśmie. Poprosiła  

o przedstawienie sytuacji w SP ZOZ.  

 

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu przedstawił prezentację dot. realizacji świadczeń dla pacjentów 65 lat i 

powyżej w komórkach SPZOZ. Poinformował, że szpital i poradnie funkcjonują na bardzo 

wysokim poziomie, 65% pacjentów to seniorzy powyżej 65 roku życia. Prowadzą profilaktykę 

zdrowotną i działania polegające na zarządzaniu opieką onkologiczną, w 2023 r. została  

otwarta  poradnia geriatryczna. Czekali na nabory w ramach KPO dla zaplanowanych zadań. 

Planuje się przeniesienie oddziałów z ul. Judyma i 24 Kwietnia do nowo nadbudowanej 

struktury szpitala, utworzenie opieki długoterminowej. Nie można myśleć o budynku na Zakład 
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Opiekuńczo Leczniczy, dopóki szpital nie zostanie rozbudowany lecz komisja europejska 

finansuje kwotę netto co jest problemem. Rozwój opieki długoterminowej, reformę sieci 

onkologicznej, zwiększenie efektywności, jakości i dostępności opieki zdrowotnej. Oddział 

Geriatrii zostanie przeniesiony do nowo nadbudowanego oddziału w szpitalu w Koźlu, aby 

zapewnić 50 łóżek, również, aby być bliżej OIMU i rezonansu. Musi to zostać zrealizowane do 

2026 r.  

 

Radny Marek Piasecki wskazał, że środki finansowe zostaną przeznaczone na oddziały 

onkologiczne. Zapytał czy dyrektor nie obawia się, że lekarze będą przechodzić do szpitali 

wojewódzkich lub klinicznych, słyszał o podbieraniu lekarzy neurologów, pulmnologów, 

urologów.  

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że szpitale wojewódzkie bądź kliniczne są dla lekarzy 

atrakcyjniejsze, niż powiatowe. Odział urologiczny jest przykładem, gdzie prowadzi się 

rozmowy z lekarzami, aby przeszli i osłabić ich szpital. W ostatnim czasie podebrano im 

lekarzy neurologów do szpitali wojewódzkich opolskich i placówek ambulatoryjnych. Również 

taka sytuacja ma miejsce na oddziale Endokrynologicznym. Trwa walka konkurencyjna  

z innymi podmiotami. Część zabiegowa szpitala to komórki z wysoką technologią medyczną. 

Szpital dostał się do Krajowej Sieci Onkologicznej, obecnie oczekują na działania 

onkologiczne. Na zachodzie również personel jest poszukiwany. Walczą, aby pacjenci czuli się 

w szpitalu bezpiecznie, szczególnie panie na oddziale ginekologii.  

Radny Marek Piasecki zapytał czy wszystkie szpitale będą występowały o dofinansowanie.  

Czy jest szansa, aby doszło do uporządkowania na terenie województwa.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska  dodała, że należy utworzyć  poprzez utworzenie sieci 

szpitali.  

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że nie ma takich planów. Tylko w zakresie onkologii 

stworzono sieć. Jakość świadczeń w szpitalu jest duża, szczególnie na oddziałach gdzie jest 

dużo realizowanych świadczeń, gdzie jest dużo pacjentów, na np. oddziale ginekologiczno-

położniczym. W Ustawie w reformie pojawił się wymóg formalny  w obszarze położnictwa, 

wskazując, że liczba porodów nie może być mniejsza niż 400 porodów rocznie czyli 3 porody 

na dzień. Wtedy jakość świadczonych usług jest wysoka.  Szpital w Koźlu pracował na zaufanie 

i otrzymali odznaczenie Bezpieczny poród.  

 

Anna Będkowska, prezes Polskiego Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów Zarząd 

Rejonowy w Kędzierzynie-Koźlu poinformowała, że jest potrzebny Zakład Opieki Leczniczej, 

czy on powstanie, ponieważ jest dużo osób chorych i cierpiących w domach w trudnych 

warunkach mieszkaniowych, są potrzebne mieszkania wspomagane oraz całodobowy Dom 

Seniora.  

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu, wyjaśnił że projekt nadbudowy szpitala zakłada nadbudowę  aż o dwa 

piętra, muszą się zmieścić z wszystkimi oddziałami w szpital. Nabór będzie na wszystkie trzy 

zadania będzie w ramach KPO w czerwcu, zakładają, że na trzy zadania otrzymają 

dofinasowanie.  Kolejno zostanie złożony wniosek i w miejscu szpitala dziecięcego powstanie 

ZOL. Tylko nie jest w stanie zagwarantować w 100 % tej inwestycji.   
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Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska  dodała, że ZOL jest bardzo potrzebny. Seniorzy o to 

proszą, gdyż często po pobycie w szpitalu, seniorem nie ma się kto zaopiekować a rodziny są 

daleko i często pomagają sąsiedzi bądź inni seniorzy. Dużo się mówi o personelu lekarskim a 

mniej o personelu pielęgniarskim, zapytała czy są wakaty na stanowiskach pielęgniarskich.  

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że w szpitalu pracuje 400 osób, są wakaty w personelu i kadrze 

pielęgniarskiej, jest ciągła rotacja, ale nie zamyka się z tego powodu oddziałów.  

W Kędzierzynie-Koźlu nie ma placówek szkoły wyższej pielęgniarskiej, najbliższa jest w 

Opolu i Nysie. Ale problemem jest, że nie ma kadry pielęgniarskiej chętnej do pracy w ZOL. 

Natomiast braki w personelu lekarskim w wybranych specjalizacjach, brak lekarzy powoduje 

zamknięcie oddziału, tak jak było ostatnio na oddziale neurologii. Wszystkie oddziały mają 

miejsca specjalizacyjne bo przyszłością ZOZ są młodzi lekarze, należy ich zachęcić do 

zamieszkania w Kędzierzynie. Wyzwaniem jest znalezienie finansowania na zrealizowanie 

ZOL-u.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska dodała, że pielęgniarki maja obecnie wykształcenie 

wyższe licencjat. Nie ma szkół średnich pielęgniarskich.  

Radny Marek Piasecki zapytał na jakich kierunkach są specjalizacje w szpitalu w Kędzierzynie-

Koźlu.  

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że wszystkie oddziały mają miejsca specjalizacyjne bo 

przyszłością ZOZ są młodzi lekarze, mogą zrobić specjalizację na geriatrii, neonatologii, 

internie, ortopedii, chirurgii, urologii, anestezjologii i OIOM, neurologii, okulistyce, pediatrii, 

położnictwie i ginekologii oraz na oddziale ratunkowym. Został złożony wniosek o 

specjalizacje na pulmonologii. W okolicznej kardiologii też są miejsca.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska dodała, że przedstawiona prezentacja wskazuje, że  

mieszkańcy są dobrze zabezpieczeni i należy liczyć, że wszystkie plany rozbudowy i uzyskania 

dofinansowania zostaną zrealizowane, liczą na otwarcie ZOL. Czy projekty i pozwolenia są 

gotowe. 

Jarosław Kończyło Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że projekty są przygotowane, bo jeżeli pojawią się pieniądze 

w KPO muszą być przygotowani.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podziękowała za przedstawioną prezentację i 

poświęcony czas. Dodała, że komisja opiniuje pozytywnie wszystkie wnioski o mieszkania dla 

pracowników SP ZOZ.  

Anna Będkowska, prezes Polskiego Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów Zarząd 

Rejonowy w Kędzierzynie-Koźlu poinformowała, że seniorzy proszą o zwiększenie usług 

opiekuńczych przez pielęgniarki dojeżdżające do domu lub pomoc wolontariuszy. Wielu 

seniorów dotyka Alzhaimer, ponieważ seniorzy żyją coraz dłużej. Marzy im się całodobowy 

Dom Opieki Społecznej, ale na ternie Kędzierzyna a nie w Jakubowicach. Liczą że poprzez 

stworzenie Centrum Wolontariatu zostanie on rozpropagowany.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że cały czas są realizowane usługi opiekuńcze w domach, pielęgniarki 

środowiskowe pomagają w wielu formach opieki w domach opiekujący się seniorami. 

Trudnością są ruchy personalne, dwóch opiekunów przeszło do szpitala, trudnością jest 

pozyskanie pracowników być może poprzez pensję oraz trudną odpowiedzialną pracę.  

W pierwszej kolejności opiekują się osobą starszą. Trudnością jest że miasta jest bardzo duże, 
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opiekunki musza się przemieszczać. Przystępują do programów ministerialnych w 

pozyskiwaniu dofinansowania. Seniorzy muszą współfinansować te usługi. Proszą seniorów o 

wsparcie sąsiedzkiej i wolontariat. Rodzina powinna się czuć do pomocy poprzez 

sfinansowanie prywatnych usług. Jednostka przystąpiła do programu  NIE samo dzielni i w 

Domu pomocy nr 3 funkcjonuje ośrodek wsparcia dziennego dla osób z zespołem otępiennym 

dla 5 miejsc. Będą ubiegać się do naboru o zwiększenie ilości miejsc, podopieczni są od 8:00 

do 15:00. Są to osoby chodzące, kontaktowe. Osoby leżące są kierowani do innych palcówek. 

Najbliższy całodobowy Dom Opieki Społecznej jest w Jakubowicach, jest pod opieką powiatu. 

Działania z rozpropagowaniem wolontariatu się dzieją, zawierane są na podstawie umów.   

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że w naszym mieście działania na rzecz 

seniorów przez MOPS są prowadzone wzorowo. Ośrodek przystępuje do wielu naborów 

zewnętrznych, pozyskując środki finansowe na wiele nowych programów.  

Radna Marzanna Gądek-Radwanowska poinformowała, że od września seniorzy mają 

przedstawicielkę seniorów przy Marszałku Województwa Opolskiego panią Krystynę 

Pawłowską, jest to dynamiczna i konkretna osoba, do której można się zwracać z wieloma 

problemami. 

Emilia Szychniewicz, prezes Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku oddział 

Kędzierzyn dodała, że bardzo dużo seniorów mieszka w blokach  na 4 piętrze, zrobienie 

zakupów jest dla nich problemem, w jej ocenie brakuje obiadów z dostawą do domów.  Osoby 

powyżej 80 roku, nie radzą sobie z gotowaniem. Społeczeństwo się starzeje, seniorzy chcą 

pomóc, ale przy okazji nie chcą zrobić sobie krzywdy, nie mogą się forsować i przeciążać. 

Seniorzy  z uniwersytetu muszą wyjść z domu co powoduje ich aktywność.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska,  wyjaśniła że w Domach Dziennego Pobytu są obiady, 

ale należy korzystać systematycznie z pobytu w Domu Dziennego Pobytu i wówczas również 

można skorzystać z obiadu. Seniorzy przebywający stale w domu potrzebują szczególnie opieki 

i rozmowy.   

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że są podmioty dowożące obiady do domów, należy wykupić abonament.  

W Domach Dziennego Pobytu jest 485 miejsc, przygotowywane są posiłki dla osób 

korzystających z usług Domu Dziennego Pobytu. Posiłki z tych domów są dostarczane dla 

podopiecznych niesamodzielnych. Jest coraz większe zapotrzebowanie, ale kuchnie nie mają 

większej możliwości przerobowej w przygotowaniu posiłków. Jak zostanie ukończone 

Centrum Wolontariatu przy ul. Stalmacha to możliwości się zwiększą, remont budynku trwa.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska dodała, że utworzenie ZOL -u to jest trudną sprawą, ponieważ 

najpierw należy rozbudować szpital, a sprawa powstania ZOL-u o tym rozmawia się  już od 

wielu lat. Wskazała, że ważna jest pomoc sąsiedzka. Zaproponowała, aby przeprowadzić kursy 

na temat pomocy przez seniora innemu seniorowi z deficytem, aby przy okazji pomocy, nie 

uszkodzić siebie, zapytała czy w Uniwersytecie były prowadzone takie spotkania szkoleniowe, 

bo radna  z racji zawodu uczy takiej formy opieki, bo wie jak to robić poprawnie.   
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Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że radna z naszej komisji Pani 

Marzanna Gądek-Radwanowska jest nauczycielką w Liceum i wspólnie z grupą młodzieżą 

świadczą wolontariat, warto nawiązać współpracę z tymi osobami. Technikum Budowlane z 

Kędzierzyna-Koźla w ramach pomocy, praktyk remontowali i malowali mieszkania seniorom.   

 

Ad 5. 

Sprawy bieżące. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 21 października 2024 r. o godz.16:00. 

 

 

Ad 6. 

Zakończenie obrad.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 

uczestnictwo w obradach i zakończyła obrady komisji o godz. 17:54 tego samego dnia. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała A. Dworaczek 


